

Title (en)

Method and apparatus for shaping hollow sections, tubes, etc.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Verformen von Material wie Hohlprofilen, Rohren usw.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour déformer des produits comme profils creux, tubes etc.

Publication

**EP 0343624 A2 19891129 (DE)**

Application

**EP 89109378 A 19890524**

Priority

DE 3817707 A 19880525

Abstract (en)

In order to shape material such as hollow sections, tubes, etc., this material is inserted into a receiving gap between a hollow mould (40) having recesses (35, 36, 37, 38, 39) on the one hand and elastic mould pieces (12, 13, 14, 15, 16) on the other hand. The elastic mould pieces are arranged in layers in a casing together with non-elastic intermediate pieces (29, 30, 31, 32), only shaping in the direction of the receiving gap being possible. The elastic mould pieces (12, 13, 14, 15, 16) are deformed elastically towards the material (33) to be shaped, by applying pressure to the layer arrangement of elastic mould pieces and non-elastic intermediate pieces, as a result of which the material (33) is permanently shaped inside the recesses of the hollow mould (40). The method and the apparatus can be employed, in particular, for the shaping of tubular material, for example for connection between a tube and a bar-shaped end piece. <IMAGE>

Abstract (de)

Zum Verformen des Materials wie Hohlprofilen, Rohren usw. wird dieses in einen Aufnahmespalt zwischen einer Hohlform (40) mit Vertiefungen (35, 36, 37, 38, 39) einerseits und elastischen Formstücken (12, 13, 14, 15, 16) andererseits eingebracht. Die elastischen Formstücke sind in einem Gehäuse mit nichtelastischen Zwischenstücken (29, 30, 31, 32) geschichtet angeordnet, wobei lediglich eine Verformung in Richtung auf den Aufnahmespalt möglich ist. Durch Druck auf die Schichtung von elastischen Formstücken und nichtelastischen Zwischenstücken werden die elastischen Formstücke (12, 13, 14, 15, 16) in Richtung auf das zu verformende Material (33) elastisch verformt, wodurch das Material (33) bleibend in die Vertiefungen der Hohlform (40) hineinverformt wird. Das Verfahren und die Vorrichtung sind insbesondere für das Verformen von röhrenförmigem Material, beispielsweise zur Verbindung zwischen einem Rohr und einem stangenförmigen Endstück, anwendbar.

IPC 1-7

**B21D 22/10; B21D 39/20**

IPC 8 full level

**B21D 22/10** (2006.01); **B21D 39/20** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B21D 22/105** (2013.01); **B21D 39/203** (2013.01)

Cited by

EP0622132A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0343624 A2 19891129; EP 0343624 A3 19901031; DE 3817707 A1 19891130**

DOCDB simple family (application)

**EP 89109378 A 19890524; DE 3817707 A 19880525**